
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 7. august 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 15 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 15:  

”Hvor mange godkendte registreret alternativ behandlere (RAB) er de seneste 5 år 

anmeldt for kvaksalveri?” 

 

Svar: 

Til brug for besvarelse af spørgsmålet har ministeriet indhentet bidrag fra Styrelsen 

for Patientsikkerhed. Styrelsen oplyser følgende:  

 

”Styrelse  for Patie tsikkerhed har ikke ulighed for at fre søge et præcist a tal po-
litianmeldelser for kvaksalveri.  

 

Når vi anmelder en person for kvaksalveri, er det afgørende for vurderingen, om per-

sonen udsætter andres helbred for påviselig fare. Det har i den forbindelse ikke betyd-

ning for sagsbehandlingen, om personen er registeret alternativ behandler, er autori-

seret sundhedsperson eller ingen af delene.  

 

Alle politianmeldelser registreres i ESDH-systemet, men man vil alene ved en manuel 

gennemgang af alle politianmeldelser kunne se, hvorvidt sagen vedrører en autorise-

ret sundhedsperson, en registreret alternativ behandler eller en anden person.  

 

Med det forbehold har vi forsøgt at fremsøge eksempler på sager, hvor en registeret 

alternativ behandler (RAB) inden for de seneste fem år er politianmeldt for kvaksal-

veri, e  vi har ikke fu det oge  ekse pler.” 

 

Jeg henholder mig til svaret fra Styrelsen for Patientsikkerhed.  

 

 

 

Med venlig hilsen 
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